
 

Art.47-vragen  
Base Metal Fabriek De Meern 
 

Woensdag, 24 januari 2024 

 

Schriftelijke vragen ex. Artikel 47 RvO 

 

Geachte leden van de gedeputeerde staten, 

 

Op 31 januari 2024 kwam in het nieuws dat er wederom sprake was van ongeplande emissies 

van nikkelpoeder in de Base Metal fabriek in De Meern1. Het is over de afgelopen jaren vaker 

misgegaan bij deze fabriek, zo concludeerde ook de Onderzoeksraad voor Veiligheid.2 

Nikkelpoeder kan bij inademen kanker veroorzaken en bij aanraking met zuurstof op 

kamertemperatuur spontaan in de brand vliegen. De Base Metal fabriek heeft naar verluid een 

verleden van gevaarlijke situaties en milieuvervuiling, naast nikkelpoeder ook o.a. met 

stikstofoxides. 

 

Volt maakt zich zorgen en stelt daarom de volgende vragen, die wij zowel binnen Utrecht Stad 

als Provincie Utrecht kenbaar maken: 

 

1. Hoe interpreteert GS het nieuws over de recente ongeplande emissie van 

nikkelpoeder, en deelt het College de zorgen van Volt rondom de veiligheid van deze 

fabriek, incl. de risico’s voor de gezondheid van werknemers, omwonenden en het 

milieu, mede gezien het feit dat verschillende incidenten zich hebben voorgedaan in 

de afgelopen jaren?  

2. Heeft GS kennisgenomen van het rapport van de Onderzoeksraad voor Veiligheid? 

Hoe interpreteert GS de conclusies en ziet GS aanleiding voor verdere acties n.a.v. dit 

rapport? Zo ja, welke acties en wanneer staan deze gepland? Zo nee, waarom niet? 

 
1 https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3690871/metaalfabriek-in-de-meern-heeft-nog-altijd-geen-grip-
op-kankerverwekkend-nikkelpoeder  
 
2 https://www.onderzoeksraad.nl/wp-content/uploads/2023/12/Emissie-van-nikkelpoeder.pdf  

https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3690871/metaalfabriek-in-de-meern-heeft-nog-altijd-geen-grip-op-kankerverwekkend-nikkelpoeder
https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3690871/metaalfabriek-in-de-meern-heeft-nog-altijd-geen-grip-op-kankerverwekkend-nikkelpoeder
https://www.onderzoeksraad.nl/wp-content/uploads/2023/12/Emissie-van-nikkelpoeder.pdf


 

3. Wat is volgens GS de rol van de provincie m.b.t. het waarborgen van de veiligheid voor 

mens en milieu rondom deze fabriek, en wat zijn mogelijke rollen om de risico’s verder 

de verkleinen? 

4. Is de provincie in gesprek met belanghebbende, incl. de fabriek en de gemeente 

Utrecht, om inzicht en grip te krijgen op de situatie? Zo ja, wanneer en met wie? Zo 

nee, waarom niet? 

5. Welke overige stappen gaat de provincie ondernemen om de situatie rondom deze 

fabriek structureel te verbeteren? En heeft dit mogelijk effect op de 

omgevingsvergunning(en)/ontheffing(en) aspect milieu o.b.v. de Wet 

natuurbescherming? 

  

Bij voorbaat hartelijk dank voor uw beantwoording. Wij zien de antwoorden met interesse 

tegemoet. 


